
FILOZOFICKÝ  ÚSTAV  SLOVENSKEJ AKADÉMIE VIED, v. v. i. 
VEDECKÁ RADA 

  

 

Zápisnica č. 2/2025 zo zasadnutia Vedeckej rady FiÚ SAV, v. v. i. 

zo dňa 03.02.2024. 

 

Prítomní: R. Karul, M. Muránsky, M. Porubjak, M. Vydrová 

Prítomní online: J. Cepko, D. Špelda, M. Vacek 

Prizvaní: R. Sťahel, L. Jankovičová 

 

Program: 

1. Novopodávané projekty APVV (J.Stewart a R. Sťahel), 

2. Témy PhD. štúdia v študijnom programe systematická filozofia (FF UK BA) a dejiny 

filozofie (UPJŠ Košice) 

3. Výročná správa za rok 2024 

4. Návrh na zvýšenie kvalifikačného stupňa IIa (PhDr. A. Mravcová, PhD.) 

5. Rôzne 

 

Vedeckú radu zvolala a otvorila predsedníčka VR FiÚ SAV, v. v. i. Jaroslava Vydrová v súvislosti 

s potrebou vyjadrenia, schválenia a prerokovania viacerých náležitostí týkajúcich sa Výročnej 

správy za rok 2024, navrhovanými témami PhD. a projektmi ústavu. 

Na úvod privítala účastníkov oboznámila ich s programom  stretnutia, ktorý bol následne 

jednomyseľne schválený aj s prizvaním L Jankovičovej ako zapisovateľky. 

Ad 1. 

Novopodávané projetky APVV 

 

Členovia VR FiÚ SAV, v.v.i. obdržali v časovom predstihu dokumenty týkajúce sa podania dvoch 

nových projektov na APVV v zastúpení J. Stewartom a R. Sťahelom, do ktorých sú zapojené aj 

rôzne externé pracoviská. Termín na podanie projektu je do 7. 2. 2025.  

 

VR FiÚ SAV, v.v.i. vyjadrila svoje súhlasné stanovisko s projektovými zámermi oboch 

projektov jednohlasným schválením: Za:7, Proti:0, Zdržali sa: 0. 

 

Ad 2. 

Témy PhD. štúdia v študijnom programe systematická filozofia (FF UK BA) a dejiny filozofie 

(UPJŠ KE) 

 

Navrhované témy pre PhD. v AR 2025/2026 boli dodané v troch rôznych dokumentoch, nakoľko 

máme rámcové zmluvy s dvoma fakultami a to FF UK v BA a FF UPJŠ v KE a na obidve môžeme 

ponúkať témy v internej a externej forme. Schválení školitelia jednotlivých VŠ ponúkli témy na 

pracoviská, ktoré podávame doplnené o anotácie a informáciu o počte študentov, a to celé aj 

v anglickom jazyku. Štúdium prebieha na našom ústave a je financované zo zdrojov SAV. 

 

Diskusia: 

Podľa pravidiel SAV o počte doktorandov, ktorý súvisí s počtom vedeckých pracovníkov 

s vedeckým kvalifikačným stupňom IIa môžeme pre tento AR prijať maximálne 3 študentov, takže 

ponuka prevyšuje možnosti, a preto nie je nevyhnutné, aby témy vypísali všetci schválení školitelia, 

najmä ak momentálne už študentov majú. Témy sa viažu na činnosť, ktorej sa školitelia venujú 



a mali by korešpondovať s projektom,  do ktorých by následne mohli byť doktorandi zapojení, čo 

všetky spĺňajú. Drobné zmeny témy sa schvaľujú dodatočne, ak na úvod sú témy stanovené širšie. 

 

Následne dala predsedníčka VR FiÚ SAV, v.v.i. hlasovať o schválení navrhovaných tém na 

obe pracoviská, ktoré v tomto znení budeme posielať na Vedecké rady jednotlivých 

študijných odborov: Za:7, Proti:0, Zdržali sa: 0. 

 

Ad 3. 

Výročná správa FiÚ SAV, v. v. i. za rok 2024 (časť A) 

 

VS podávame ako vedecko výskumná inštitúcia v 2 formách (časť A je zameraná na vedeckú 

činnosť a časť B na ekonomickú činnosť). VR sa vyjadruje k správe o vedeckovýskumnej činnosti, 

keďže časť B bude predkladaná až v polovici kalendárneho roka.  

 

Ide o štruktúrovaný a obsiahly dokument, ktorý VR musí celý prerokovať. Záverom rokovania má 

byť vyjadrenie stanoviska VR k predloženému dokumentu. Výročnú správu vypracoval M. 

Kosterec v spolupráci s riaditeľom, pričom viaceré texty sa premietajú do správy z osobných 

profilov pracovníkov z intranetu. Členovia VR sa v dostatočnom časovom predstihu oboznámili 

s dokumentom a vyjadrili svoje návrhy k jednotlivým bodom a požiadali o ich doplnenie:  

 

Projekty a financovanie doplniť R. Sťahelom o jeho bilaterálny projekt mobility. Informáciu 

doplniť aj priamo do Intranetu ako projekt, výsledky a financovanie ako medzinárodný projekt zo 

zdrojov SAV. Ostatné financie sú v poriadku a prekontrolované ekonomickým oddelením. 

 

Výber najvýznamnejších výsledkov 2024 – základný, aplikovaný a medzinárodný výstup, ktoré 

navrhli vedúci oddelení a VR schválila ako celok s návrhom doplnenia: 

 

Výstupy aplikačného typu upraviť a mierne skrátiť tento bod na cca 6 výstupov s krátkymi 

naratívmi (Úloha: najskôr vstupy skrátiť, oddeliť a potom ich spojiť do jedného celku). 

 

Výsledky na báze medzinárodnej spolupráce: 

 

Výstupy k tomuto bodu budú uskutočnené až tento rok, takže budú zahrnuté až do budúcoročnej 

výročnej správy ústavu, no je potrebné doplniť A. Kuchtovú aj mobility projekt R. Sťahela. 

 

M. Muránsky informoval o projektovaní prekladu, ktorý vyjde do slovenčiny na jeseň tohto roka, 

ktorý bude sprevádzaný prednáškovým turné, pričom by bolo vhodné zmieniť, že rokovanie k nemu 

prebiehali počas minulého roka, ale následné činnosti budú zaznamenané až v tomto roku. M. 

Muránsky doplní tento bod o informácie z rokovaní z Nemecka z roku 2024, kedy prebiehala 

priama komunikácia a následná konzultácia s autorom nemeckého originálu – poslať R. 

Sťahelovi. VR sa uzniesla, že tento bod bude následne obsahovať 3 navrhované výsledky (A. 

Kuchtová, R. Sťahel a M. Muránsky). 

  

Rubriky týkajúce sa našich aktivít, publikácií prednáškach na domácich a zahraničných podujatiach, 

ktoré sú tento rok zoskupené do jedného celku, navrhuje VR do budúcna opäť rozdeliť na domáce 

a zahraničné. 

 

V bode vyžiadané prednášky, prednášku R. Sťahela na  UKF dať do prednášok. 

 

Bod 2.11. Iné informácie z vedecko technickej činnosti. 

Obsahujú 2 projekty (Štefánik a CEFRES), 2 podporné fondy Štefana Schwarza, ktorých podľa 

tabuliek nevieme zahrnúť do iného bodu, no bolo by vhodné, aby v správe figurovali. Rovnako je 

potrebné zachovať informácie a zviditeľniť prácu na podávaní rôznych projektov o ktoré sme 

žiadali. 



R. Karul navrhuje oddeliť tento bod na realizované činnosti a na podané + pridať projekt A. 

Kuchtovej  

 

Rubriku 4 výsledkov, ktorá obsahuje podklady J. Stewarta a M. Vaceka, je potrebné 

ponechať, no graficky oddeliť a použiť ho na medzinárodný impakt. 

 

Rubrika doktorandského štúdia – vypadla 5.7. – je potrebné to konzultovať s IT. 

 

Kapitolu 6 spolupráca s univerzitami a rovnako aj 7.7. je potrebné gramaticky skontrolovať: 

potrebné úpravy už priamo vo finálnom worde.  

 

Doplniť M. Muránskeho do poradného zboru, ktorý si doplní cez svoj osobný intranet .. 

 

Iné poznámky: 

R. Sťahel doplní školenia cez p. Hrabovskú ohľadom gender, ktoré absolvoval minulý rok. 

 

Orgány FiÚ SAV budú doplnené o presný zoznam aj s dátumom pôsobnosti členov Dozornej rady 

v zložení  Páncová, Rajčeková a Zouhar a neskôr Ptáčková, Páncová a Zouhar. 

Knižničné služby je potrebné doplniť knihovníčkou a prázdne vymazať (texty – doplniť texty). 

 

Bod 14.1. –bol zvolený spôsob použitia informácií o výkonnostných zmluvách, k čomu sme sa 

zaviazali, čo nateraz nahrádza alebo dopĺňa Akčný plán. Tento rok by mal byť Akčný plán 

presne zadefinovaný VR. 

 

Bod 15 iné významné činnosti organizácie: 

Sekciu o časopisoch ako nezanedbateľnej činnosti ústavu a  časovej  záťaže pracovníkov navrhuje 

VR upraviť a zredukovať, resp. zapracovať a prijať do podnetov pre činnosť SAV.  

M. Muránsky by doplnil text, ktorý by poukazoval na potrebu finančne motivovanej odmeny 

a  zohľadnenia v akreditačných dotazníkoch. Uznanie evaluačného bodového hodnotenia – 

kvártil 1 – a zahrnutie do schémy, ktorá bude tento stav akceptovať, zahrnúť informáciu aj 

do bodu 7 ako prvý bod a aj ako problémy a podnety. 

M. Vacek doplní informácie o NŠP štipendistke v projektoch.  

 

Záver:  

Uznesenie. Po zapracovaní pripomienok ktoré odzneli na zasadnutí VR dňa 3.2.2025, VR 

prerokovala a zaujala súhlasné stanovisko k Výročnej správe za rok 2024. 

 

Ad 3. 

Žiadosť na zvýšenie kvalifikačného stupňa IIa  

 

Predložená zo strany pracovníčky PhDr. Anny Mravcovej, PhD.  Zvýšenie kvalifikačného stupňa 

môže pracovníkovi rozšíriť možnosti pôsobenia na ústave napr. školiť doktorandov a zároveň aj 

navyšuje počet možných PhD. študentov ústavu. Komisia vyžaduje presný postup podania 

prihlášky, ktorej súčasťou je aj vyjadrenie VR o splnení všetkých podmienok. 

 

Diskusia: 

R. Karul upozornil na zosúladenie počtu výstupov pri vedeckých monografiách a kapitolách. Okrem 

toho upozornil na problém, ktorý sme zatiaľ na ústave nemali, kedy publikačná činnosť 

pracovníčky je aj z inej disciplíny, ako je filozofia. Z tohto dôvodu by bolo vhodné osloviť radu ako 

postupovať, či to predložiť takto ako to má pracovníčka pripravené, alebo vytvoriť dve tabuľky 

podľa disciplín a následne body zrátať, čo by celkovo spravilo požadovaný počet bodov na 

pridelenie IIa. Keďže termín na podávanie žiadostí je do 31.3.2025, je na doplnenie a doriešenie 

tejto otázky dostatok času.  

 



VR FiÚ SAV, v. v. i. vydala k tomuto bodu tieto odporúčania: 

Kontaktovať Komisiu pre posudzovanie vedeckej kvalifikácie a požiadať ich o konzultáciu. 

Následne k tejto žiadosti VR FiÚ SAV opätovne zasadne v priebehu marca. 

Je potrené osloviť ostatných pracovníkov, ktorí spĺňajú parametre na udelenie vyššieho 

kvalifikačného stupňa, aby do tohto dátumu predložili svoje žiadosti na schválenie. 

 

Ad 4. 

Rôzne 

 

Riaditeľ R. Sťahel informoval, že obhajoba veľkej dizertačnej práce nášho pracovníka Jona 

Stewarta prebehne 14.4.2025 na pôde ústavu. Môžeme teda očakávať, že po vydaní diplomu 

budeme žiadať Komisiu na jej septembrovom zasadnutí o zvýšenie kvalifikačného stupňa Ia.   

 

Informácia z Dozornej rady FiÚ SAV: 

Návrh novely Pracovného poriadku FiÚ SAV, v. v. i. bol schválený bez pripomienok. V 

dohľadnom čase zverejníme inovovaný dokument na stránke ústavu a budú informovaní aj 

všetci zamestnanci ústavu 

 

Predsedníčka J. Vydrová poďakovala prítomným za aktívny prístup k programu a následne 

avizovala ďalšie stretnutie pri príprave Akčného plánu a schvaľovaní podkladov na zvýšenie 

kvalifikačných stupňov našich pracovníkov v priebehu marca. 

 

V Bratislave, dňa: 04.02.2025 

Zapísala: L. Jankovičová 

Overil: M Vacek 

 

     doc. Jaroslava Vydrová, PhD. 

       predsedníčka VR FiÚ SAV, v. v. i 

 


